
O P O N E N T N Í   P O S U D E K  
n a  d i p l o m n í   p r á c i  

B c.  H a n y   D v o ř á k o v é  
A t e l i é r  p r o f. I n g . a r c h . I r e n y   Š e s t á k o v é 

 
 
SENIORPARK ŠATOVKA PRAHA 6 

Kvalitní bydlení pro seniory je určitě zadání, se kterým se budeme setkávat stále 
častěji. Diplomní projekt byla velice zajímavá úloha a to na pozemku na nádherném 
místě uprostřed chráněné oblasti Šáreckého údolí a přitom v centru města.  

Autorka diplomové práce se zadání ujala dobře. Zdařilý je urbanistiký přístup a 
práce s terénem. Stejně tak i reminiscence na svah vinice a vytvoření jakési terasy, 
pod kterou se nachází část bytů a společenské prostory i podzemní garáže. Tento 
přístup pomáhá velký objem novostavby rozdělit a začlenit do terénu a vytváří 
určitou intimitu pro obyvatele Seniorparku.  Znázorněné hledání objemu novostavby 
vyústilo do poměrně jednoduchého tvaru, který svým tvarem koresponduje 
s hmotou Šatovky a svým zalomením se přizpůsobuje okolnímu měřítku.  

Je zřejmé, že se autorka zabývala půdorysy a velice pečlivě je zpracovala. Možná, 
že by ještě stálo za to zvážit prostorovou kvalitu hlavního schodiště a dořešit, jak 
bude velká terasa, kterou budou užívat všichni a jak bude navazovat na terasu 
skupinového bydlení. Na první pohled zaráží, že dům působí v modelu i 
vizualizacích větší, než se dalo očekávat. Problémem je pravděpodobně pouze 
zvolená výška obou podlaží, která obnáší 4 metry. Pro podobnou typologii není tato 
výška nutná, celý dům by mohl být o více než jeden metr nižší. V této souvislosti 
trochu překvapuje, proč je právě spodní, do terénu zasazené patro navrhováno 
nižší, když se právě zde nacházejí větší společenské prostory. 

Dům má několik rozdílných fasád. Jiný přístup k řešení fasády spodní části jako 
reakci na terasy vinice je srozumitelný, je-li opravdu nutné dát horní hmotě dvě 
různé fasády bych ráda s diplomantkou diskutovala. Volba dřeva jako hlavního 
výrazového prvku fasády možná odpovídá současným trendům, možná má tato 
fasáda ukazovat proces stárnutí. V konstrukční detailu se ale zdá, že by dům mohl 
fungovat i bez tohoto obvodového pláště. Má dřevěná fasáda pouze estetickou 
funkci? 

Práci doporučuji k obhajobě a přeji autorce hodně štěstí v projektové praxi. 
Hodnocení: B-C   
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